

AWARD CITATION

1. Surname, name and middle name SOKUROV ALEKSEJ IL'ICH
2. Rank Guards Sergeant
3. Position and unit Tractor mechanic, 34 Guards artillery "Krasnoe Selo, Pavlovo" Lenin order trice Red Banner brigade
- is recommended for order "PATRIOTIC WAR II CLASS"
4. Birth year 1909
5. Nationality Russian
6. Party membership VKP(b) member since 1944
7. Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war In Patriotic war since 30.02.1944 on Leningrad, 3 Belorussian, 1 Ukrainian fronts.
8. Wounds and contusions None
9. In Red Army service since Since 19-05-1942
10. Drafted by which induction station Argayanskij district military commissariat, Chelyabisnk region.
11. Previous awards Medal "For Bravery" decree №06/n on 05.08.1943 by 1106 artillery regiment; medal "For Leningrad defence" on 22.12.1942
12. Awardee's and his family permanent home address *intentionally obscured*

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

Comrade SOKUROV has been transporting without any delays a canon in the operation for providing support to our tanks. All the way to the town Neustadt, he had to move designated cannon along the bad beaten road and in close proximity of the enemy, sometimes being subjected to the enemy rifle and machine-gun fire.

On 19 March 1945, he exhibited exceptional bravery in an engagement against a superior enemy force near the hill 288.3. Being armed by a captured weapon (handheld German machine-gun), comrade SOKUROV personally eliminated 17 enemy troops and 1 took prisoner, destroyed 2 trucks.

For excellent work on his tractor and for exhibited courage and bravery in the struggle against the German invaders, I recommend him to be bestowed with order "PATRIOTIC WAR II CLASS".

Commander of 34 Guards artillery "Krasnoe Selo, Pavlovo" Lenin order trice Red Banner brigade

29 March 1945



Captain

signature /GORDEEV/

НАГРАДНОЙ ЛИСТ

1. *В.И.С.*
 1. Фамилия, имя, отчество - СОКУРОВ Алексей Ильич. *74*
 2. Звание - гвардии сержант. 3. Должность, часть - механик тракторной батареи 34 Гвардейской Пушечной Артиллерийской Красносельско-Павловской ордена Ленина бригады Краснознаменной Армейской бригады.
 4. Представляется к награде - орденом "ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ ВТОРОЙ СТЕПЕНИ".
 4. Год рождения - 1909 г. 5. Национальность - русский.
 6. Партийность - член ВКП/б/ с 1944 года.
 7. Участие в гражданской войне, последующих боевых действиях по защите СССР и Отечественной войне - участник Отечественной войны с 30.2.42 года на Ленинградском, 3 Белорусском, 1 Украинском фронтах.
 8. Имеет ли ранения и контузии - не имеет.
 9. С какого времени в Красной Армии - с 30.2.42 года.
 10. Каким РВК призван - Аргаяжским РВК, Челябинской области.
 11. Чем ранее награжден - медалью "За отвагу" 5.8.43 г. № 06/В приказа 1106 арт.полку., медалью "За оборону Ленинграда" 22.12.42 года.
 12. Постоянный домашний адрес представителем и назначением и адрес его семьи -

1. Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг.

Тов. Сокуров на всем протяжении боевых действий по сопровождению танков до города Нойштадт при плохой дороге, в непосредственной близости от противника, местами под ружейно-пулеметным огнем, без единой задержки и аварии транспортировал пушку.

19.3.45 года в боях с превосходящими силами противника в районе высоты 288.3 проявил исключительную смелость, действуя трофейным оружием тов. Сокуров (немецкий ручной пулемет) лично сам уничтожил до 17 солдат и пленил 1 солдата, подбив 2 автомашины.

За отличную работу на своем тракторе и за проявленные отвагу и мужество в борьбе с немецкими захватчиками, храбрость тов. Сокурова орденом "ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ ВТОРОЙ СТЕПЕНИ".

КОМАНДИР 34 Гв. АРТИЛЛЕРИЙСКОЙ БРИГАДЫ
 гвардии полковник *В.И.С.* (ГОРДЕЕВ).

"29" марта 1945 года.



